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Kommunala rådet för tillgänglighets- och 

äldrefrågor 
Tid  Plats  

10:00-12:00 Kommunhuset Fjugesta - 
Sammanträdesrum Multen 

 

 

 

 

 

 

 

Övriga 

Maria Lindholm (Enhetschef LSS) §§1-2 
 

 

Protokollet innehåller paragraferna §§1-6 
 
Ordförande  
Caroline Elfors (M) 
 
 
Justerare  
Carl-Gustaf Lundström 
 
 
Sekreterare  
Suzan Mehanna 
 

 

Beslutande ledamöter 

Caroline Elfors (M) (ordförande) 
Joel Olsson (KD) 
Caroline Carlvier (M) 
Yvonne Hagström (S) ersätter Sophie Dahl 
Gediz (M) 
Carl-Gustaf Lundström (SPF Fjugesta) 
Ewa Larsson (HRF) §§1-4 
Ulla Kristina Fintling (HRF) 
Kristina Ahl (SKPF) 
Berit Mähl Nyström (SPF Mullhyttan) 
Roger Alexandersson (Adjungerad SRF) 
 

Ej tjänstgörande ersättare 
Annica Zetterholm (C) 
Christina Kareliussen (S) 
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Ärendelista 
§1 Val av justerare 
§2 Aktiviteter mot ofrivillig ensamhet hos äldre 
§3 Protokoll från föregående möte 
§4 Information från intresseorganisationerna 
§5 Frågor och funderingar till teknik och service 
§6 Övrigt 
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§1 - Val av justerare 

Ärendebeskrivning 
En justerare ska utses att, tillsammans med ordförande, justera mötets protokoll. 

Förslag till beslut 
xx utses att, tillsammans med ordförande, justera mötets protokoll. 

Beslut 
Carl-Gustaf Lundström utses att, tillsammans med ordförande, justera mötets protokoll. 
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§2 - Aktiviteter mot ofrivillig ensamhet hos äldre 

Ärendebeskrivning 
Maria Lindholm (Enhetschef Kastanjen) kommer till rådet och informerar om aktiviteter mot ofrivillig 
ensamhet hos äldre. 

Protokollsanteckningar 
- Rådet fick utdelat en broschyr som är riktad till äldre som känner oro eller nedstämdhet. I 
broschyren finns det information om olika stödkontakter för äldre och närstående till äldre.  
 - Svenska kyrkan anordnar grupper för änkor och änkemän som hamnat i ofrivillig ensamhet.  
 - Önskemål om att bjuda in kommunens rehabteam och folkhälsoteam till rådet för att prata mer om 
ofrivillig ensamhet hos äldre. 

Förslag till beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Handlingsplan för ökad psykisk hälsa och suicidprevention 2023-2024 - (143367) 

• Broschyr stödkontakter till äldre och närstående 2 (2) - (143366) 
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§3 - Protokoll från föregående möte 

Ärendebeskrivning 
Genomgång av protokollet från rådet den 7 december 2023. 

Protokollsanteckningar 
- Önskemål om att skicka ut protokollet till samtliga i rådet via mejl efter att det blivit justerat.  
- Önskemål om att få återkoppling på de punkter som lyfts under rådet så att det som sägs inte 
upplevs som bortglömt. 

Förslag till beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Protokoll RTÄ 2023-12-07 - (141052) 
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§4 - Information från intresseorganisationerna 

Ärendebeskrivning 
Varje organisation får chansen att berätta om sig själva och hur läget ser ut för organisationens 
verksamhet. 

Protokollsanteckningar 
Hörselskadades riksförbund (HRF) 
 - Kommunens hörselombud erbjuds gå på uppföljningsdag den 6 maj på audiologiska kliniken USÖ.  
 - Anordnar tillsammans med SPF Fjugesta en föreläsning om hörsel och demens på Träffen.  
 - HRF Sydnärke håller i en utbildning som heter "Att bli vän med sin hörsel" där en audionom och 
tekniker närvarar och hjälper till med användningen av hörapparater för de som inte vet hur det 
fungerar bland annat. Planen är att utbildningen ska anordnas i Lekeberg i höst.  
 - Det finns möjlighet att anmäla sig till en utbildning i hörselkunskap som kommer hållas i höst för 
blivande syn- och hörselinstruktörer och annan personal som möter hörselskadade i sitt arbete. 
Blankett med information om detta lämnas till rådet för att skickas vidare till socialförvaltningen som 
i sin tur kan informera till exempelvis personal på kommunens boenden. För tillfället finns det två 
hörselombud i Örebro kommun men inga i de andra kommunerna i Örebro län. 

Synskadades riksförbund (SRF) 
 - För tillfället arbetar SRF både internationellt och lokalt med ledsagarfrågan. Idag har det blivit 
svårare och dyrare att få ledsagning då det finns för få ledsagare. SRF arbetar med att öka 
tillgängligheten av ledsagare så att fler ska ha möjlighet att ha det. 
 - Arbetar även med att öka tillgängligheten av syn- och hörselinstruktörer för att bidra till att fler 
syn- eller hörselskadade kan få ett mer självständigt liv. 

SPF Fjugesta 
 - Anordnar samtalsgrupper där medlemmar och andra äldre erbjuds att komma och prata om olika 
ämnen. Det har bland annat anordnats luciafirande och visning av bilder för de äldre. Tanken med 
träffarna är bland annat att försöka nå de som inte har så lätt att ta sig till Träffen. Detta har 
resulterat i att föreningen har fått nya medlemmar det senaste året. 
 - Anordnar gymnastik varje fredag kl. 14:00 i samarbete med Mullhyttans IF. Denna aktivitet 
kommer att hålla på fram till 12 april. 
 - Det ska anordnas en påskfest på Oxelgården. Uppskattas att lokalen inte används för APT på dagtid 
längre och att det finns porslin där som kan användas under träffarna. 
 - Föreningen arbetar med att hitta fler möjligheter att kunna ta sig till Träffen. Det är många som 
inte har möjlighet att att få skjuts in till Fjugesta. Tidigare har kyrkbussen hjälpt till att köra, men det 
är inte alltid möjligt då de har ont om förare.  
 - Önskemål om att kommunen ska ha en buss som kan hämta upp äldre och köra till olika 
sammankomster.  
 - Önskemål om att organisationerna inför varje råd ska ha en förträff där de kan diskutera vad som 
är aktuellt, som sedan kan påverka hur föredragningslistan till rådet ser ut. Carl-Gustaf Lundström 
ansvarar över att anordna och kalla föreningarna till mötet. 

Mullhyttans SPF 
 - Medlemsantalet i föreningen minskar för tillfället.  
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 - Sista fredagen varje månad har föreningen möte för medlemmar i Furuhöjdens samlingslokal där 
det brukar komma mellan 20-25 medlemmar. På medlemsmötena hålls det ibland föreläsningar 
och/eller underhållning av olika slag. 
 - Föreningen engagerar medlemmarna genom att låta de komma med önskemål på vad 
medlemsmötena ska innehålla. 

SKPF pensionärerna Lekeberg 
 - All verksamhet är i Örebro för tillfället. Engagemanget för SKPF i Lekeberg är inte högt och för 
tillfället är det endast Kristina Ahl som är aktiv medlem i Lekeberg.  
 - Önskemål om att kunna samarbeta med fler organisationer som är riktade mot äldre för att 
samverka i de träffar som sker. 

Förslag till beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Ajournering 
Mötet ajourneras kl. 11:16 
Mötet återupptas kl. 11:30 
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§5 - Frågor och funderingar till teknik och service 

Ärendebeskrivning 
Rådet får möjlighet att lyfta frågor/funderingar/önskemål till kommunens teknik- och 
serviceavdelning. Det som lyfts lämnas sedan till teknik och serviceavdelningen som återkopplar 
under nästa råd den 28 maj. 

Protokollsanteckningar 
- Önskemål om att göra det möjligt att gå mellan Björken och Träffen för de som bor och jobbar på 
Linden. Detta för att göra det enklare att äta på Träffen genom att slippa ta vägen som går utomhus.  
 - Entrédörren på Träffen går ibland inte att låsa efter sig när man ska lämna för dagen. Trycker man 
på upplåsningsknappen vid elskåpet ska dörren vara upplåst i två timmar. Ibland låser sig inte dörren 
trots att två timmar har passerat. Önskemål om att det ska kunna gå att öppna och låsa med nyckel 
istället.  
 - Maten som serveras på restaurangen på Träffen upplevs ofta kall. Även den mat som serveras via 
hemtjänsten kan ibland upplevas ofärdig, främst rätter med potatis där potatisen inte är tillräckligt 
tillagad.  
 - Trottoaren på Sveavägen från vårdcentralen till Oxelgården behöver fasade kanter för att öka 
tillgängligheten för de som tar sig fram med rullstol, permobil eller liknande. 

Förslag till beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunala rådet för tillgänglighet- och äldrefrågor lägger informationen till handlingarna. 
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§6 - Övrigt 

Ärendebeskrivning 
Under denna punkt har rådet möjlighet att lyfta övriga frågor. 

Protokollsanteckningar 
- Önskemål från rådet att någon från hemtjänsten ska komma och prata om Lekebergs 
hemtjänstindex. 
 - Önskemål om att kultur och fritidsavdelningen ska komma till rådet och prata om lokaler som går 
att hyra.  
 - Önskemål om att ha insyn i processen för Mullhyttans idrottshall från ett tidigt skede.  
 - Önskemål om att det ska finnas möjlighet att ta med ledsagare till Träffen.  
 - Christina Kareliussén (S) delar ut information om uthyrning av lokal på Sveagatan 2 till rådet.  
 - Lyfta behovet av fler ledsagare för personer med syn- och hörselnedsättning till 
socialförvaltningen.  
 - Sekreteraren tar reda på vem i Kvistbro Mullhyttans SPF som skall vara ersättare för Berit Mähl 
Nyström. 

 


